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Maja ehitamisel seisab sel-
le omanik mitme olulise va-
liku ees – tahame ju kõik, et 
meie kodu pakuks turva-
tunnet, oleks isikupärane ja 
kaunis ning mõnusa, muga-
va sisekliimaga.

Kvaliteetne ehitusprojekt 
on põhjapanevalt tähtis. Õi-
ged valikud ja targad otsu-
sed sünnivad ainult koostöös 
professionaalsete tegijatega. 
Kehva projekti järgi ehitades 
jääb isegi tubli ehitaja hät-
ta. Probleemide lahendami-
ne ehitusplatsil võib osutuda 
kordades kallimaks kui ehi-
tusprojekti kvaliteedi arvel 
saavutatud sääst. Betoon ja 
eriti monteeritav betoon an-
nab arhitektile hoone fassaa-
di viimistlusvõimaluste vali-
kul väga suure vabaduse. 

10. märtsil kuulutati välja konkursi Aasta Betoonehitis 2010 võtjad. 
Kõrgeima tunnustuse, aasta betoonehitise tiitli, pälvis eramu 
Pirital Vahtramäe teel (arhitekt Andres Lember, Male Maja OÜ). 
Eripreemia vääriliseks hinnati Martin Aunini loodud eramu Pirital. 
Konkursi kolmeteistkümne nominendi hulka mahtus kolmaski 
eramu, mis asub Keila-Joal.

  Küsitlus
Kuidas hindate 
praegust olukorda 
turul? Millised on 
betoonisektori 
väljavaated? 
Millised on 
suurimad 
probleemkohad?

ANDRUS KOOLME
ASi Lasbet tehnikadirektor ja juhatuse liige

Võib öelda, et olukord tu-
rul hakkab tasapisi parane-
ma. See on tingitud sellest, et 
Soome ehitusturul on praegu 
buum ning nii mõnedki meie 
tehased toodavad ju elemen-
te Soome. Sellega seoses vä-
heneb Eesti turul pakkumi-
ne, nõudlus hakkab aga kas-
vama. 

Kindlasti elavdab turgu ka 
kevade saabumine, sest pä-
ringuid on kevaditi alati roh-
kem. 

Eks põhiprobleemiks Ees-
ti turul ongi olnud mada-
lad hinnad, vähe tööd ja see, 
et töötada on tulnud kahju-
miga.

Vana rasv on nüüdseks aga 
paljudel otsa lõppenud, see-
pärast on mingi väljapääsu 
leidmine eriti oluline. 

KALLE SUITSLEPP
ASi Betoonimeister juhataja

Kahjuks on majanduskriis 
Eestis betoonitööde mahu 
kukutanud pea kümne aas-
ta tagusele tasemele. Ehitus-
sektor on väga suure inert-
siga. Halbade aegade saabu-
des tuli alustatud tööd lõpule 
viia, ehitamine jätkus ka krii-
si algusaastatel. Nüüd, kui 
räägitakse kriisi lõpust ja ma-
janduse uuest tõusust, peab 
ehitussektor kardetavasti sel-
le tõusu tunnetamiseks veel 
veidi ootama – praegused 
mõtted saavad betooni vor-
mitud alles järgnevatel aas-
tatel. Ehitusbuumi aastatel 
sai betoonitootmisse tehtud 
väga suuri investeeringuid, 
mis ootavad nüüd tagasitee-
nimist. Küsimus on, kas tõu-
su jõuavad ära oodata ka seda 
tööd oskavad inimesed.
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